
6 .9 .24  , ד ל תשפ” באלו  ’ ג

  

הדלקת נרות - 18:37, צאת השבת - 19:34

גיליון 1628

שבת פרשת שופטים

4. הכלה נפלה לבוץ 3. החופה - משמאל האדון דה-בר טופח ליצחק על השכם

מֶן וּדְבָשׁ”.   (פרשת עקב, דברים ח’ ח’)     “אֶרֶץ זֵית שֶׁ

כיתה י”ב מצילה את מסיק הזיתים. (כתבה בעמ’ 5)



שבת  פרשת שופטים

מנחה וקבלת שבת - רבע שעה אחרי הדלקת נרות 

13:30  - מנחה גדולה 
17:15   - מנחה קטנה

שבת:
06:30   -  מניין ראשון בבית הכנסת 

08:3008:30 - -   מניין מרכזי - בבית הכנסת 

זמני תפילות השבת

תפילת מנחה בימי החול בבית הכנסת - 18:45

 לאחר מוסף 
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שיעורי השבת

מלחמות אחים
מאז ועד היום

אביתר רובין

 לאחר מנחה (בערך ב-17:30)

הרב אילעאי

מסיבת בת המצווה של תמר עופרן, תתקיים, אי”ה, ביום שני, ו’ באלול, (�.�) בשבת הבאה, פר’ “כי תצא”

תתקיים בבית המדרש  תפילת מנחה לנשים לכבוד בת המצווה, בשעה ��:��. בנות המשפחה מזמינות את כולן.

חתונתם  של ענבל אלטמן ורוני ביטון תתקיים, אי”ה, ביום רביעי, ח' באלול (�.��).

מסיבת בת המצווה של שחף בלנקשטיין תתקיים, אי”ה, ביום שני, י”ג באלול (�.��).

חתונתם של מיתר אניקסטר עם בח”ל יוגב דרור תתקיים, אי”ה, ביום רביעי ט”ו באלול (�.��).

להתראות בשמחות

ב!
טו

ל 
מז

ברכות חמותבהגיעך לגבורותליוסק’ה עמיראיפה ישנם עוד אנשים כמוך!
מכולנו...

בן לעמית ושירינכד להדס ושלומילהולדת הניר הראשון ולכל המשפחהלחווה'לה לנג 

לעדה ומויש וסטרייך

ולכל המשפחה

לבר מצווה של הנכד, יואב 

בנם של אסתר ועידן



מהפרשה    
נקודה

תוספת לנר זיכרון חודש אלול
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"יהיה בסדר"
נחמיה רפל

לפני 32 שנה, בטקס סיום מחזור של בית הספר

לפיקוד ומטה של צה"ל, שירטט ראש הממשלה

דאז, יצחק רבין ז"ל, את דמותו של אבי

הכשלונות הישראליים. וכך אמר:

לאחת הבעיות הכואבות שלנו יש שֵם, שם פרטי ושם

משפחה – זהו צירוף שתי המילים "יהיה בסדר".

צירוף המילים האלה, שרבים מאיתנו שומעים בחיי

היום-יום של מדינת ישראל, הוא בלתי-נסבל.

מאחורי שתי המילים האלה חבוי בדרך-כלל כל מה

שלא "בסדר": יהירות ותחושת ביטחון עצמי מופרז,

כוח ושררה, שאין להם מקום. ה"יהיה בסדר" מלווה

אותנו כבר זמן רב, שנים רבות, והוא סממן לאווירה

הגובלת בחוסר אחריות ברבים מתחומי חיינו. ה"יהיה

בסדר", אותה טפיחת כתף חברה'מנית, אותה

קריצת עין, אותו "סמוך עלי", הוא סממן לחוסר סדר

ומשמעת, למקצועיות שאיננה, לבטלנות שישנה.

אווירת ה"חפיף" היא, לצערי הרב, נחלת ציבורים

רבים בישראל, לאו דווקא בצה"ל. היא אוכלת בנו

בכל פה. ואנחנו כבר למדנו בדרך הקשה והכואבת

ש"יהיה בסדר" פירושו שהרבה מאוד לא "בסדר". 

א) המלך 

ים שִׂ אמנם הוא נבחר ע"י הקב"ה ככתוב: "שׂוֹם תָּ

ר יִבְחַר ה' אֱלקֶֹיךָ בּוֹ", ובוודאי עָלֶיךָ מֶלֶךְ אֲשֶׁ

מלכתחילה הוא ראוי לתפקידו, אבל מוטלות עליו

חובות במהלך כהונתו כדי לוודא שהוא לא נגרר

אחרי תרבות ה"סמוך עלי" וה"יהיה בסדר": כדי שלא

ה לּוֹ ישיב את העם למצרים הוא מְצֻווה "לאֹ יַרְבֶּ

ה לּוֹ סוּסִים", וכדי שלא יסור לבבו הוא מְצֻווה "וְלאֹ יַרְבֶּ

ים ...". כידוע, אפילו חוכמתו הייחודית של שלמה נָשִׁ

המלך לא הצילה אותו מכשלון ההסתמכות על

ה"יהיה בסדר", כפי שאומרת הגמרא: "אמר שלמה

ה ולא אסור – וכתיב: "וַיְהִי לְעֵת זִקְנַת המלך: אני אַרְבֶּ

ה יו הִטּוּ אֶת לְבָבוֹ", ... ואמר שלמה: אני אַרְבֶּ למֹהֹ נָשָׁ שְׁ

צְרַיִם". בָה מִמִּ צֵא מֶרְכָּ ולא אשיב – וכתיב: "וַתֵּ

ב) עגלה ערופה

ה ם הַזֶּ פְכוּ אֶת הַדָּ "וְעָנוּ וְאָמְרוּ [זִקְנֵי הָעִיר]: יָדֵינוּ לאֹ שָׁ

נוּ עלתה וְעֵינֵינוּ לאֹ רָאוּ". אומרים חז"ל: "וכי על לִבֵּ

שזקני בית דין שופכי דמים הם?! אלא, לא בא לידינו

ופטרנוהו בלא מזונות, ולא ראינוהו [יוצא לדרך]

והנחנוהו בלא לוייה". כל יציאה לדרך מחייבת

היערכות מראש והתארגנות טכנית. משמעות

הפסוקים היא שאסור לתת לאדם ללכת מעיר לעיר

ללא צידה לדרך וללא ליווי בטענה שהוא אדם מבוגר,

הוא יסתדר ו"יהיה בסדר", אלא מחובת זקני בית דין

לוודא שמראש ננקטו כל הפעולות כך שכל אחד יגיע

למחוז חפצו בשלום.

הרב ד"ר רונן לוביץ, רבו של המושב השיתופי

ניר עציון, הביא דוגמאות אחדות מפרשת שופטים

המראות כיצד התורה מתמודדת עם החשש

להשתלטות אווירת ה"יהיה בסדר". מקוצר

היריעה אסתפק בהצגת שתי דוגמאות: 

תשפ”גחיים קבלו  באלול כ”ה
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- משפחת רותם ואודי רוזנבליט עם בנותיהם מאיה (7.5),

אביב (4), ואלומה (9 חודשים).

רותם היא בתם של גבי ודבורית אדר.

המשפחה מתגוררת כעת אצל ההורים ובהמשך תתגורר

בבית משפחת ששון (55).

רותם עובדת כמורה בתיכון ביבנה בצוות של החינוך

המיוחד ואודי משרת כקצין מודיעין בשירות קבע.

קליטה נעימה ובהצלחה!

- משפחת דבורה ויעקב בית אריה עם בתם תומר      

(4 חודשים).

יעקב הוא בנם של אפרת ויואב בית אריה.

המשפחה מתגוררת בבית מס' 63 (בר ב לשעבר).

דבורה עובדת חצי שבוע בגן צבעוני ובנוסף כמטפלת

רגשית בנוכחות בעלי חיים ויעקב עובד בסטודיו  

OBA לעיצוב.
קליטה נעימה ובהצלחה!

משפחה בית אריה מסיימת את מסלול העצמאות

הכלכלית ומתחילה את מסלול הקליטה.

 בעז בלנקשטייןברוכים הבאים והממשיכים בקבוצת יבנה /

בשמחה רבה אנו מעדכנים כי בימים אלה מתחילות שתי משפחות את מסלול הקליטה בקיבוצנו.

השתלמויות קצרות תשפ"ה
חברים המעוניינים להשתלם בשנה הקרובה (ספטמבר 2024 – אוגוסט 2025) מוזמנים להגיש בקשות בכתב, 

לשרה אריאל.

ניתן לשלוח את הבקשה למייל של צוות השתלמויות: v.hishtalmut@kv-yavne.co.il   או לשים בת.ד. של הצוות.

תזכורת: יש להגיש בקשה חדשה בכל שנה, כולל ללימודי נגינה.

צוות השתלמויות יבחן את הבקשות לאור הסדר השתלמויות קצרות, העשרה ותחביבים ותוך שמירה על מסגרת התקציב.

mailto:v.hishtalmut@kv-yavne.co.il


שביתה מועילה
שילת וגיל בן חמו, עם בכורם עוז

שלמה. לזוג תינוקת בשם גפן.
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קצרים
ק' הילה

  גיל מוסיף כי האירוע הזה נפל

כפרי בשל למגמה של שינוי התדמית

של הפנימיה בתוך קבוצת יבנה. כדי

לקדם את השינוי ננקטו כבר מספר

פעולות: "פנינו למרכז החינוך, ניר

יעקובי, כדי לבחון כיצד לסייע בבתי

הילדים, אנחנו בתהליכים של יצירת

חונכות אישית לילדים בביה"ס,

והצענו סיוע למשק ילדים".

  לשאלתנו איך הפנימיה היתה

ערוכה לגיוס הפתאומי הזה, משיב

גיל כי אכן, הפנימיה נזקקה לשיקום

משמעותי והמשאבים היו דלים.

"איילת קדוש, אם הבית, ואני, לא

נחנו לרגע בחופש הגדול. בשבוע

האחרון צוות הפנימיה התגייס,

ולשמחתי הצלחנו להגיע ליעד,

ובשבוע האחרון של אוגוסט

הפנימייה היתה ערוכה ומוכנה

לקליטה”.

  חובבי תיאוריות הקונספירציה

עלולים לחשוב שגדי סימון ובנצי

טסלר יזמו את שביתת בתי הספר

התיכוניים. ומעשה שהיה כך היה:

הגיעה עונת המסיק ומרכזי ענף

המטע, בנצי וגדי, עמדו בפני שוקת

שבורה. את הפלשתינאים, שהם

העובדים הכי מיומנים וזריזים – אי

אפשר להעסיק, מסיבות ידועות.

הבדואים אינם מעוניינים לעבוד

במסיק בגלל המאמץ. נשארו רק

קומץ תאילנדים, שאין שום סיכוי

שיצליחו להתגבר על הכמות. 

  גלגל ההצלה בא בדמות שביתת

בתי הספר התיכוניים. בצר להם, פנו

השניים ליאיר לסלוי, ומשם הכדור

התגלגל לגיל בן חמו, מנהל

הפנימייה החדש.

 גיל בן חמו מספר: "למרות

ההתראה הקצרה התארגנו למסיק

במסגרת הפנימיה, מעכשיו לעכשיו.

65 חניכים של כיתה י"ב הגיעו

אתמול (יום שלישי). השכמנו

לתפילת ראש חודש שהייתה חגיגית

ועוצמתית. ב-6.30 התחלנו את

העבודה, ועד עכשיו, שלוש שעות

אחרי, כבר הספקנו למלא 4 דולבים.

בע"ה נמשיך גם מחר, ואם השביתה

תימשך, נוסיף את שכבת י"א.

במקסימום נגיע ל-202 חניכים.

האוירה טובה, ואנחנו שמחים לעזור

בחקלאות. התגמול ימומש כמלגה

למסע לפולין”.

צוות הפנימיה בשבוע האחרון

  גיל מסיים בפנייה אישית: "אנחנו

הפנימייה של קבוצת יבנה, נשמח

להשתתף ולהיות חלק פעיל בקיבוץ

בכל מה שקשור בחקלאות. נוכיח

את עצמנו אם נקבל הזדמנות. אנחנו

רואים בעבודה הזו ערך חינוכי

וקהילתי מרכזי".



כשהעגבניה שברה את השיא
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  לאחרונה עלה לכותרות נושא המחירים הגבוהים

של ירקות ופירות, ובעיקר עגבניות. ביקשתי

מגמלי לספר על ההתמודדות עם הנושא, ואיך 

שיחה עם גמליאל אטיאס / דינה ספראי

  כל יום גמלי מקשיב ל"התקליט", כך נקרא אתר 

ומי מספק לנו את הירקות והפירות?
  גמלי: “אנחנו עובדים בעיקר עם

שני ספקים. אחד הוא "ביכורי

שדה" בקסטינה, שזה הגוף

הסיטונאי מבין הגדולים בארץ, מה  

באיזו מידה המעבר לכלבו משפיע על הטיב והעלות
של הירקות?

  "עם המעבר לכלבו היה רצון להעלות את הרמה

של הירקות והפירות המוצעים בו, וזה בא לביטוי

משמעותי במחיר. אגב, בקרוב יתחיל לפעול ליד

עמדת הפירות והירקות מסך שיציג את המחירים. 

איך מתנהל הפיצול ברכישות בין הכלבו למטבח?

  גמלי: "ההזמנות של כל הפירות והירקות, כולל

אלו של הכלבו, מתבצעות בינתיים על ידי, בשיתוף

פעולה עם מירב ויניב, במגמה שההזמנות של

הכלבו יעברו לידיו. כשיצאנו למהלך, היה ברור

שלענף המזון תהיה בעיה אם בוחרים לכלבו סחורה

טובה יותר ויקרה יותר. לכן פיצלנו את הנהלת

החשבונות.  לקחנו בחשבון שתהיה ירידה בצריכה

והזמנו מראש פחות, וההערכה הזאת הוכיחה את

עצמה. אם, למשל, בעבר הייתי מביא משטח של

600 ק"ג אבוקדו למיני והכל היה מתחסל, בשבוע

שעבר הבאתי כ-500 ק"ג, ונשארו 130. ברוך  

העברת המיני לכלבו –

מושפעת מזה.

  גמלי מציין שאכן, בכל שנה

יש תנודות עונתיות במחירים,

אך השנה זה הגיע לשיא

מיוחד. למשל מחיר ק"ג

לימונים הגיע ל 20-18 ₪ 

לק"ג, כאשר המחיר השנתי בעונה הוא בסביבות

3.5 ₪. המחיר מושפע גם ממזג אויר חריג או

חלילה מאסונות. השנה, למשל, היה מחסור

משמעותי של תפודים וגזר, שהיוו גידול מרכזי

בעוטף, אם כי, כך מציין גמלי, אנחנו כאן לא היינו

מושפעים מזה. אלופת המחירים היא העגבנייה,

שמחירה הגיע לשיאים שלא היו במשך שנים,

וכרגע הוא עומד על 18-12 ₪ לק"ג. חקלאים

מנצלים את העלייה במחירים, והם קוטפים את כל

התוצרת, כולל עגבניות ירוקות. גם מחיר הפלפלים

האדומים עלה באופן משמעותי. "אף על פי כן",

מציין גמלי "אני משתדל לשים לפחות אחד משני

הירקות האלה בארוחת הבוקר, כי להערכתי, בסיסי

שיהיו ירקות מסוימים. למזלנו מחיר המלפפונים

לא עלה". גמלי מציין גם שבשנים האחרונות יש

עלייה מטורפת במחירי הפירות בארץ – "במשך 17

שנה שאני הקניין של הענף, לא היו לי מחירים כמו

בשנתיים האחרונות. 20 ₪ לק”ג ענבים - לא היה

דבר כזה! לאירועים אנחנו קונים גם במחירים

גבוהים, כי אין ברירה. אבל ליומיום – אנחנו לא

יכולים להרשות לעצמנו. בדרך כלל יש ירידה

אחרי תקופה קצרה, אבל השנה אין ירידה". 

“התקליט”

האינטרנט של משרד החקלאות, ובו מתפרסם בכל

יום המחיר המומלץ של הפירות והירקות. "לרוב

בגלל כוח הקנייה שלנו אנחנו משיגים את המוצרים 

האלה במחירים זולים יותר", הוא

מציין.

שלא תמיד מוזיל את המחירים. הספק השני הוא

"ברוך" – הירקן שמספק לנו את הפירות והירקות

בימי שני ורביעי, בעיקר מהשוק הסיטונאי

ברחובות, ובנוסף מחקלאים מהאיזור.. ברוך הוא

מוסד בפני עצמו, ונתייחס אליו בהמשך”.
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עם עליית המחירים האם יהיה מצב שבו תיאלץ
לצמצם בקניית מזון או בשירות כלשהו?.

 “בסוף השנה עושים את ההתאמות התקציביות לפי

המדדים של עלויות השכר שהם במגמת עלייה חדה,

ולפי המדדים של המוצרים הספציפיים שאני רוכש

(להבדיל ממדד ארצי כולל של הירקות והפירות),

עושים את התיקון לשנה הבאה”.

כמה מילים על “ברוך הירקן”
  גמלי מדבר על ברוך

בחיבה ובהערכה רבה.

"כולם בענף המזון מכירים,

מעריכים ומוקירים את

ברוך, הירקן שלנו, שפורק

את הירקות על הרמפה.

ברוך ממשיך בדרכו של 

אביו, עמרם, הירקן ההיסטורי. עמרם לא היה פורק

את מה שאנחנו רצינו, אלא מה שהוא רצה או מצא

בשוק. הוא תפקד כמו “שומר הסף" שלי, ולא רצה

להביא סחורה יקרה יותר מהמקובל גאם אם הייתי

מוכן לשלם עליה. ברוך ממשיך בעקבות אביו, הוא

מסור לנו ומכיר אותנו היטב. בימים שני ורביעי,

בסביבות 2.30 בבוקר, הוא בא ממושב מנוחה, ובודק

מה צריך להביא. הוא קונה עבורנו במחירים נמוכים

משמעותית מ"התקליט", מגדיל ראש ומציע

"מציאות" מיוזמתו. כאיש טכני בעל ידע רב בתנורים

ומחבתות, הוא מסייע לא מעט לאביעד בתחזוקה.

למרות שהוא פורק אצלנו רק בימי שני ורביעי, הוא

תמיד מציע: 'אם חסר לך קרטון של משהו, תגיד לי'.

(מ"ביכורי שדה" אי אפשר להשיג סחורה בכמויות

קטנות, לכן ההצעה שלו מאוד משמעותית).

  כל זאת הוא עושה בצד עסקים נוספים שהוא מנהל. 

  ועוד מילה טובה אני חייב לומר עליו: כאשר הוא

מביא את הסחורה החדשה, הוא מוציא את הסחורה

הקודמת, על חשבונו, ונותן לשמוליק ליברמן,

שיעביר למוסדות ולעמותות של נזקקים. היום

בבוקר, למשל, הוא הוציא כ-50 ק"ג גזר. שאלתי 'מה

זה?' והוא ענה, "עזוב! זה לשמוליק". והוציא

חשבונית וזיכה אותי. אני מכנה אותו "יקיר הענף". 

מעביר חשבוניות נפרדות לכלבו ולמטבח. עם

"ביכורי שדה" אנחנו מתחשבנים בינינו ומשלימים

חוסרים אחד לשני. למשל חלות אני "קונה" מהכלבו

ביום שישי לפי מספר השולחנות שנרשמו לשבת.

התקשורת מאוד טובה בעיקר בגלל יניב ומירב

שעושים את העבודה פשוטה יותר”.

רחצה לילית

במוצ”ש הקרוב (7.9) תתקיים רחצה לילית

בבריכה בין השעות 20:30-22:30

מוזמנים בשמחה!

פדיקור

לידיעת החברים, זינה נעדרת כבר תקופה בשל סיבות

רפואיות ותמשיך להיעדר עד להודעה חדשה. בינתיים

ניתן להירשם ביומני הפדיקור של שרה וזהבה.



ראיון זה, עם שרה דוננפלד ז”ל (אמא של לאה אפרתי), התקיים עם סיום תפקידה

 כמנהלת הראשונה של ה”מיני”, ופורסם ב”מבית” מס. 623 י”א בטבת תשמ”ח.  מצא והביא לדפוס: דני הרץ

שגם הקמנו צוות. יחיאל נכנס לעבודה. זה היה נהדר.  
בהתחלה, בחורף, היו תפוזים בשפע, --- תוצרת חלב,
שמנים, ביצים, סוכר וכו’. זה היה לפני תקופת
הכולסטרול, וזה היה יותר פשוט. כמובן שיהודית עזרה
הרבה והשותף שלה, בלנקי, אותו לא אשכח. הוא היה כל
כך אדיב. כל בוקר, תמיד, היה מופיע לשאול מה צריך
והביא הכל. --- כל העזרה ההדדית הזאת נתנה לי ממש
התלהבות בעבודה. אני ממש נכנסת לאווירה של נוסטלגיה

כשאני מספרת על כך.
כמובן החלוקות התקופתיות. ושיא השבוע - יום חמישי
בערב.  הראשונים, עם הפתיחה, באו “אנשי הסגולה” -
כמו למשל רמי ומרדכי לוי עם פתקה מהאישה, מ”המין
החלש”. ואם האישה רשמה להביא חמאה וחילקו גבינה -
הם לא לקחו. הלכו הביתה וחזרו עוד פעם לקחת גבינה---.
הראשונה עמליה. עד שהיא לא הגיעה להתארגן לקנייה

איש לא התחיל. ---

ש: כמה אקונומים הכרת במשך שנות החנויות?
ת: אלי, יהודית, ירח, רמי וכמובן השותפים שלהם, בלנקי,

מיכה, עזרא. ובוודאי שכחתי רבים וטובים.

כשבאת ב-���� לקיבוץ, העלית בדעתך, שיבוא יום שיקומו
בו חנות ו”מיני” ואת תעבדי בהם? 

לא. בוודאי שאז זה לא נראה מתאים לקיבוץ. עבדתי בבתי
ילדים ובמחסן הבגדים. בשנת ���� פנה אלי בוכאסטר,
שהיה אז אקונום, ואמר “האנשים רוצים שינוי. רוצים כבר
לעמוד בתור לקבל סוכריות. עוגיות וקפה. רוצים לבחור
לבד. רוצים להקים מעין חנות. האם תסכימי לקבל על

עצמך תפקיד זה? 
היה נראה לי כי אוכל לעשות זאת, כי יש לדעתי דבר משותף
לעבודה בבתי ילדים, במחסן ובחנות: מגע עם אנשים, וזה

נראה לי מתאים. 
החנות הראשונה הייתה בקומה השנייה של מחסן
הבגדים. יעקב ויצמן ז”ל, שעבד עם אלי באקונומיה היה

ליד ימיני בחנות, ועבדנו נהדר ביחד.
במשך הזמן החברים הציעו לנו הכנסת דברים נוספים, וגם
התעורר הצורך בחישוב כמה מקבלים לפי גודל המשפחה
וכו’, אז הוקם “צוות חשיבה” - אלי, צילה אניקסטר ויונה

ריין ז”ל, והוחל בחלוקת נקודות-בונים.
העבודה שלי בחנות הייתה בערב, אחרי שעות העבודה, עם

יעקב, ובבוקר עבדתי במחסן.
מועד פתיחת החנות היה ממש עם פרוץ מלחמת ששת
הימים. --- אני זוכרת את עצמי עם צילה ויונה ז”ל עובדים
על הכנת החבילות לחיילים. יותר מאוחר, גלה נכנסה
לעבודת החנות --- יותר מאוחר, חווה בן יהודה נכנסה
לחנות, ואני המשכתי במחסן הבגדים ובין השאר הייתי

הראשונה שעבדה על מכונת הסימון. 

ש: איך נולד רעיון ה”מיני”? 
ת: בשנת ����, אחרי שיהודית ארליך חזרה מלימודים
במדרשת רופין, היא הביאה לאקונומיה גם את רעיון
המיני, והציעו לי לקבל זאת על עצמי. --- סיירנו במספר
קיבוצים בהם כבר היה מיני. אחרי סילוק שאריות הבנייה
וניקיון, התחלנו לסדר את הכל, נעזרתי הרבה בצביה בן
אהרון וביהודית ארליך. לי נראה שהמיני מוצלח יותר
מאלה שראינו. בצד הטכני עזר לי אז גידעל’ה, שהיה אז

תחזוקן של חדר האוכל.

˘ירו˙ לחבר
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ש: וכאן פתאום את מוכרת חינם אין כסף? 
ת: כן. זה היה מאוד נעים. בלי רישום, בלי מתח. הרבה

יותר רגוע. הכל חופשי. האנשים ממש התלהבו. כמובן    

ת: קשה לי מאוד להשלים עם בזבוז ואגירה. במיוחד אני
רגישה לזריקת לחם. אפילו היום, עם הטוסטר, נזרק

הרבה לחם. 
כמובן צריך במקום זה להיות קצת עקרת בית. לראות,

להזמין מספיק, ומצד שני לדאוג שלא יישאר ויתקלקל. 

ש: עכשיו, כשגמרת סיבוב שלם: מחסן, החנות, מיני,
מחסן, מה בפיך?

ת: אני חושבת שהחנות והמיני הם מפעל יפה. רכשתי
ניסיון ראשון בחנות וזה עזר במיני, וגם יחסי ציבור אני
חושבת שיש לי, וקצת חוש מסחרי את כל אלה קיבלתי
כנראה עוד מהבית, והומור מועיל במקום כזה. כשנחמיה
חזר משליחות שאלתי אותו האם השתנה משהו לדעתו
במיני, והוא אמר: לא. לא השתנה כלום. וגם החיוך שלך

לא השתנה. ---
לבאים אחריי אני מאחלת הצלחה רבה, ושייהנו מהעבודה

כפי שאני נהניתי.

הערה: הראיון מובא בדילוגים קלים, המסומנים בקווקוו.

ש: היום, איך את רואה את מדיניות היד פתוחה? 
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בשביל המורשת

קשה עד בלתי אפשרי שלא להבחין, שקבוצת יבנה הולכת ומשנה פניה. מבתי הקיבוץ של פעם, עם גגות

אדומים, נבנות כאן שכונות של בתי מידות בסגנון שונה ממה שידענו בעבר. בקרוב גם נדון בשינוי נוהלי

חיים שלא הכרנו בעבר.

 עם כל זאת, חשוב שנזכור שהכל התחיל מחולמים ומאנשי עמל ויצירה, שבזכותם אנו חיים במקום היפה

הזה שעליו גאוותנו.

 עם השנים, גדל כאן דור אשר לא ידע. בשבילם, בשבילנו, ולמען הדורות הבאים, רוצים אנו לשמר את

"שביל מורשת". 

שביל מורשת הוא שביל שתחילתו בשדרת הברושים, עבור דרך מגדל המים, משם ל"דגם יבנה 1949", בית 

4, חצר המשק, הבית האדום והסילו.

לאורך השביל יוצבו עמודים שעל כל אחד

מהם יונח שלט שמספר על תאריך

היסטורי של קבוצת יבנה, בליווי תמונות,

כיתוב וברקוד שינגיש את הסיפור

בהרחבה. 

 מדובר בשש-עשרה עמדות – החל

מהקמת רודגס, יום העליה ליבנה ועד

ליובל השמונים שלנו. 

לצורך קבלת משוב, הכנו דגם ראשוני

והצבנו אותו מדרום למגדל המים מוזמנים

לבוא ולהתרשם. 

                        בהצלחה לכולנו!

דני הרץ בשם ועדת מורשת



מיזם @"לזרוע אור"
שלום לכולכם,

אנחנו, במשק הילדים, התחברנו למיזם “לזרוע אור”, וקולטות מחממות שונות שתילים/ייחורים.

אנחנו משקות ושומרות עליהם בסוג של אומנה ובהמשך יועברו למפונים.  ��

כיוון שאנחנו אוגרות עכשיו הרבה צמחים בעציצים, שיימסרו בעתיד לקהילות שעוברות לגור בדרום רק בעוד

2-4 חודשים, אנחנו זקוקות לעוד מתנדבים שיש להם מקום מתאים  ויכולת לתחזק  עציצים לטווח הזמן הזה.

🌱

בעיקר השקייה.

אנחנו במשק כבר עם 120 עציצים ונשמח לחלק למי שרוצה לקחת חלק במיזם המרגש הזה .

אז, מה אני מציעה?

מוזמנים להתקשר אלי ולבוא לקחת אליכם, לשמור על העציצים אצלכם בבית

(כמות של 5-10 עציצים.. מה שמתאים לכל אחד ואחת).

עד מתי?

עד זמן משלוח העציצים לישובי המפונים. 

 , לעזרתכם נשמח 
ת ו ו הצ ו י  ת אפרת י ר י נ
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  השבוע מסמל התחדשות אך גם צער, עם זכרון

המשפחות השכולות והחטופים. ברכות למערכת

החינוך עם פתיחת שנת הלימודים תשפ"ה.

אתגרי המלחמה
  מטה הקיבוץ הדתי מתמודד עם אתגרי המלחמה,

תוך נוכחות בעצרות הזדהות ותמיכה במשפחות

החטופים. קבוצת וואטסאפ של 35 חברים מקיבוצים

ומושבים שונים יזמה פעילויות שמטרתן תמיכה

במשפחות החטופים,  הקבוצה ביקשה את מעורבות

התנועה וקיבלה את ברכת הדרך. במהלך החודשים

שחלפו נוצרו יוזמות מרגשות וחשובות שעל חלקן

כבר סיפרנו  – שי לפסח לכל משפחות החטופים,

התכנסויות לתפילה ולשירה ונסיעות לכיכר

החטופים. השבוע, ביום הקשה שבו נודע לכולנו על

הירצחם של ששה מהחטופים, יזמו חברי הקבוצה

התכנסויות בצמתים ובמוקדים שונים לתפילה,

לשירה, לשתיקה – והכי חשוב – להתכנסות משותפת 

(תקציר) 

הקיבוץ הדתי 

של אנשים מהסביבה שבאו והתרגשו להיות יחד.

לעצרת בכיכר עין הנצי"ב הגיע עו"ד רוני מועלם

מבית שאן, אביה של נעמה ז"ל שנרצחה בנובה, ואמר

– "עד היום לא הספדתי את בתי, כי לא ראיתי

אחדות בעם. זו פעם ראשונה שאני מרגיש אחדות". 

נוער הקיבוץ הדתי
למרות המצב, התקיימו מפעלי הקיץ של נוער

הקיבוץ הדתי בהשתתפות כ-450 בני נוער. המפעלים

סוכמו בישיבת המזכירות הפעילה, עם דגש על

הצלחתם וחשיבותם בחיבור הנוער לערכי התנועה.

עם זאת, עלה הצורך בחשיבה על מודל מעודכן

לפעילות זו.

זה המקום להודות למרים זרביב, המסיימת את

תפקידה, שהובילה בצורה נחושה את הפעילות,

ולאיש החינוך אביעד ספראי (מעלה גלבוע),

והמדריכים שלצידו, שגילו יכולת מופלאה לגעת בבני

הנוער, לקבץ אותם לעשייה משמעותית, ליצור יחד

ואוירה טובה, שאו ברכה! 
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 תינוקות ובסוף השנה יהיו בע"ה כ-21 תינוקות.

כן ירבו!

אילנה פרץ וניר יעקבי

פותחים שנה במערכת הגיל הרך 

 שנת הלימודים החלה, מבשרת היא על רבדי

התחדשות רבים - התחדשות חזותית, חיצונית, גלויה

ונראית לעין ותחתיה התחדשות עמוקה ופנימית יותר

.

  זו האחרונה נקנתה בעמל של חשיבה, שיח, בירור

ודיוק פנימי שלהם שותפים רבים וטובים.

הצוותים, ניר ואנוכי בסיוע אנשי התחזוקה, הבניין,

חשמליה, נגריה, מכבסה, גינון ועוד, עמלו במהלך ימי

המעבר הקצרים ללא הרף להכנת הגנים לשנת

הלימודים החדשה.

  ב"ה נבחרו צוותים מותאמים, חזקים וטובים, וכבר

נוצרו חיבורים שמבשרים על עבודת צוות והרמוניה.

  במערכת יש לא מעט ילדים (ב"ה, בלי עין הרע)

והגנים מלאים, אך ערוכים לקבל את הילדים כאילו

יש כאן רק את הילד שלכם.

 בפעוטון אורן יש קבוצה גדולה של 21 ילדים. בחרנו

להשאיר אותם כקבוצה אחת ולא לפצל לשני

פעוטונים, לאחר חשיבה והבנה שזה הדבר המיטבי

לעשות ואנחנו ערוכים לכך. 

   כמו כן, גם בגן צבעוני ישנה קבוצה גדולה של 34

ילדים. כיתת התינוקות תתפצל בהמשך השנה  לשתי

קבוצות: צעירים ובוגרים. אנו מתחילים עם חמישה 

הרכבת המפורסמת עם שמות הילדים, הגיעה לשיא של כל
הזמנים בפעוטון אורן: 21 קרונות!

  כחלק מתפיסת העבודה בגיל הרך אנו מעודדים

עבודת יבנאיות. השנה הצטרפו דבורה בית אריה,

נעם בית אריה וכמו כן נגה גדיש חזרה לאחר

חופשת לידה.

  מערכת הגיל הרך מעודדת למידה, בשעה טובה

מנלה ואירית מפעוטון רימון סיימו קורס מטפלות

סוג 1. 

השנה עתידות להשתתף עוד שלוש מטפלות

בלימודי תעודה בגבעת וושינגטון.

  יעל רבי המדריכה הפדגוגית החדשה (מדריכה

בקיבוצים דתיים נוספים)החליפה את איילת מוצין

שהדריכה את המערכת כ-7 שנים. תודה רבה

לאיילת היקרה ובהצלחה ליעל. 

  אנו עובדים על דיוק העבודה החינוכית, וזה כל

הזמן תוך כדי תנועה.

  בשבועות הקרובים יתקיימו בע"ה מפגשי הורים

בגנים ובפעוטונים.

  במפגשים תשמעו את המשנה החינוכית של כל גן,

תוך הסתכלות מדוייקת על שלבי ההתפתחות. 

  אנו כאן עבורכם לכל שאלה ובקשה.

  כולנו תפילה שתהא זו שנה טובה, שנה של שיגרה

ברוכה, שנה של שיתוף פעולה, שנה של בשורות

טובות!
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משולחנה של מנהלת אשכול השירות

“סוף הקיץ, ענבים אדומים,
סוף הקיץ, חצבים פורחים.

סוף הקיץ, עננים שטים לאט.
סוף הקיץ, ילדים כבר נרדמו.” (מאיר אריאל)

  אכן סוף הקיץ כבר כאן, גם החצבים הפורחים

מסמנים לנו כי הסתו קרב ובא.

  וזה הזמן להתחיל ולהתכונן לחורף, כשהמשימה

הראשונה היא ניקוי מרזבי הבתים והגגות לקראת

החורף.  בקרוב נעבור בכל מבני המגורים ומבני

הציבור וננקה מרזבים וגגות. הודעה תצא מראש

לדיירים הרלוונטיים בכל שכונה.

שיקום גן כחול
  כידוע, גן כחול נשרף ואנחנו בשיא עבודות השיפוץ

במקום. חברת שפיר מונתה לשיפוץ קומפלט של

המבנה. אני מלווה את הפרויקט מול חברת שפיר

ועובדת בקשר הדוק עם חנה נחליאל- אחראית גן

כחול ועם יוסי צנחני- אחראי הביטוח. כולי תקווה

שלאחר החגים נוכל להתחדש במתחם חוגי ספורט

ותנועה חדש.

מועדון לחבר
  כבר תקופה שחנה שריד ואני עובדות יחד על

תוכנית עבור "מועדון לחבר" במקומה של החנות

הישנה. אנו נמצאות בקשר עם יובל נחליאל-

אינסטלציה, איתי נחליאל- מיזוג וקירור, חזקי כוכבא

ואלי רדר- חשמליה, דורון לנג - הגברה,  ונגרות

חיצונית עבור מטבח. בקרוב נציג את התוכנית בלובי

חד"א להתרשמותו של הציבור. התוכנית תוצג כשבוע

ימים בלובי ונשמח לשמוע תגובות והתייחסויות. 

   נת 

פרגולה בכניסה לכל-בו
  עוד כשתכננו את הכל-בו החדש היה ברור שנצטרך

להגדיל את חניית האופניים והקולנועיות בסמוך

לכלבו. מרגע פתיחתו אני מקבלת לא מעט פניות

בנושא מצד החברים והחברות. 

  לצורך תכנון נכון, בחרנו לעבוד יחד עם אסי קריק-

אדריכל נוף, ובקרוב הנושא יגיע לוועדת מתאר

ולאחר אישור הועדה התוכנית תתלה על הלוח

להתרשמות הציבור. הכוונה לבצע את הפרויקט לפני

החורף הקרוב כדי לאפשר חניה מקורה לבעלי

האופניים והקלנועיות.

יום ניקוי המחנה יתקיים ביום שני, כ’ באלול

(23.9). בסיומו נקיים ארוחת ערב חודשית שתוגש

במקום בלבד (על מדשאות חד”א) ולסיום נקנח

בקרטיבים כמיטב המסורת.

עמדות האשפה
לכולם חשוב שעמדות האשפה שלנו ייראו טוב ושיהיו

נקיות כשאנו מגיעים להשליך את האשפה.

אז כמה נקודות על מנת שכולנו נוכל ליהנות מעמדות

אשפה נקיות ומזמינות:

שכונת הזית
  השבוע יושלמו בע"ה עבודות האיטום בשכונה. כולי

תקווה כי החורף הזה יעבור ללא חדירת מים בבתים.
-------

 

יש לא מעט פרויקטים שנמצאים בעבודה וזו

ההזדמנות לדווח עליהם:

מיד לאחר מכן נתחיל בשיפוץ המבנה על מ להעמיד

אולם לאירועים קטנים לרשות החברים, כפי

שהתחייבנו.

  לא מעט חברים וחברות פונים אליי בנושא ניקיון

המרחב הציבורי, כידוע המרחב הציבורי כשמו כן

הוא- ציבורי. האחריות על המרחב היא של כולנו!

כחלק מכך ומתוך רצון להעלות את המודעות בנושא

ניקיון המרחב הציבורי החלטתי להכניס ללו"ז השנתי

שלנו יום "ניקוי המחנה" לקראת חגי תשרי, בנוסף

לניקוי המחנה שמתקיים לפני חג הפסח.

נא רשמו ביומנים:

המרחב הציבורי בכלל ועמדות האשפה בפרט



-13-

1. כאשר הפח אליו הגעת מלא, מומלץ תמיד לבדוק

את הפח שלידו, שברוב המקרים חצי ריק.

2. אין להניח מחוץ לפחים בעמדת האשפה פריטים

שאינם שייכים לפחים השונים שבעמדה.

  לצערי, למרות פניות רבות שלי בנושא עדיין יש

אנשים שבוחרים להניח ציוד ליד העמדות. דוגמאות

שפגשתי לאחרונה- שטיח, פלטת שולחן, פח

שירותים, תמונות, מזרון, נעליים ועוד ועוד. אני לא

מכירה חברי יבנה שאוספים דברים מהפח ומאמצים

אותם לביתם. ניתן לפרסם ב"חכמות יבנה" או

בקבוצות אחרות פריטים למסירה, יש לא מעט

פריטים שנמסרים. אלו שלא נמסרים- כנראה

שמקומם במאצרה!

  כעת, שיש שער בדרך למאצרה, חברי וחברות יבנה

יכולים לפנות לפנחס חושן או לפיליפ קולמן כדי

לקבל גישה לפתיחת השער החדש ליד המאצרה.

3. מחזור בקבוקים לפיקדון - נא להקפיד להשליך

לכלובי המחזור רק בקבוקים עליהם מופיע  הסימן

הבא:

חניות במרחב הקיבוץ
  לא אחת יוצא לי לקבל מחברים תמונות של רכבים

החונים לא בחניות המוסדרות ברחבי הקיבוץ, או

בחניות נכים/חניית רופא. לעיתים אני מפרסמת את

התמונה בקריאה לאיתור בעל הרכב.

החניה שלא בחניות המוסדרות יוצרת אי נעימות

וסכנה לציבור גם יחד. מעבר לעובדה כי חניה בחניית

נכים או בחניית הרופא לא מאפשרת למי שמיועד

לחנות בחניה זו, מדובר בתופעה שלא פעם פוגעת

בשדה הראיה של הולכי הרגל, רוכבי האופניים

והקלנועיות ומסכנת אותם מאוד.

את יתר הבקבוקים ניתן להשליך לפח הכתום.

נאמני ניקיון

פינות בחדר האוכל

איך יוצאים מזה?ליד מיצג החטופים

כחלק מהדאגה לניקיון הכללי של כל אחת מ-11

עמדות האשפה שבקיבוץ, אשמח להקים קבוצת

נאמני ניקיון. כל נאמן ייקח אחריות לניקיון עמדת

אשפה אחת.

חברים, חברות, תושבים ותושבות שמעוניינים לקחת

על עצמם אחריות זו, מוזמנים לפנות אליי.

  אני פונה לציבור בבקשה, נא להחנות רק

בחניות המוסדרות!

ואם מגיעים אליכם אורחים מבחוץ, ודאו שגם הם

החנו בצורה בטוחה בחניות השונות.
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הבית, רחלי ויצמן – מרכזת בריאות, שרית שניר-חפץ

– נציגת הנהלת הבריאות, דבורית אדר, אלישע תשבי

ויואב בית אריה – נציגי ציבור. 

 צוות נוסף שעובד בימים אלו הוא הצוות שהתמנה

במסגרת הבירור הרעיוני להוביל את הדיון הציבורי

בנוגע להתפרנסות, ולעצמאות החבר. הצוות התכנס

פעמיים בשבועיים האחרונים. התחלנו לעבוד עם יועץ

מלווה – מני כ"ץ. מני הוא יועץ ארגוני עם ניסיון רב

בליווי תהליכים בארגונים. הוא עבד ועובד בכמה

קיבוצים וגם מכיר את קבוצת יבנה מתהליכים שהוא

מלווה אצלנו בענפים שונים. בפגישות שלנו עשינו

תיאום ציפיות ומתווה ראשוני של העבודה המשותפת.     

  את השבועות הקרובים נקדיש ללמידה של נושא

העבודה וההתפרנסות בקיבוץ – על מאפייניו השונים.

נלמד מהנעשה בקיבוצים שונים, וכן נברר את

ההיבטים המשפטיים של צורת ההתאגדות הקיבוצית

ומשמעותם על נושאי עבודה והתפרנסות. במפגש

האחרון דיברנו על היכולת להוביל בירור עמוק תוך

מתן מענה לחששות משינויים. כמו כן שמנו לנגד

עינינו את הסיכונים וההזדמנויות שמלווים כל תהליך

של בירור. חשוב לנו להיות ממוקדים במהלך ואנו ננסה

לקדם אותו, להיות תכליתיים, לשמור על רציפות

והמשכיות, להיות שקופים ולשתף בתהליך את הציבור.

ונסיים במשהו טוב – 

  אמנם דברי נכתבים כבר ביום רביעי אבל בליל

חמישי נחווה ערב של יחד – שירה ותקווה שאנחנו כה

זקוקים להם בימים אלו. אני רוצה להביע את הערכתי

הרבה לרן לוי, שלבקשתי, קיבל על עצמו להרים אירוע

בפרק זמן קצר, גייס את צוות ההפקה, הנגנים והזמרים

ויחד הם ארגנו את היצירה המקומית שהייתה אמש.

תודה רבה לכלל החברים והילדים שעזרו להרים ערב

שהוא כולו שלנו ונותן כוחות ובעיקר לצוות ההפקה:

שושי זלקינד, רני יעקבי, לונה גדסי ונעם פישביין. 

ובנימה אישית – בשבוע הבא אצא לחופשה קצרה.

מקווה לאגור כוחות להמשך העשייה...

שבת שלום!

משולחנה של מנהלת חברה ופרט

 חודש אלול החל השבוע, ואיתו הסתיו המגיע,

ותחושות של סוף שנה ותחילת שנה. שנת תשפ"ד

שתסתיים בקרוב הייתה שנה קשה, אולי הקשה

ביותר מאז קום המדינה, ואנו עדיין בעיצומה של

המערכה. מי ייתן שסוף השנה יביא עימו גם סוף

לכאב ולצער. 

  השבוע האחרון התחיל באזכרה המכובדת לבן

מזרחי, וכך התחלנו לציין את סיומה של השנה. אך

אירועי השבוע ממחישים שאיננו יכולים לסיים את

מעגל האבל השנתי. יום אחרי מציאת גופות ששת

החטופים וביום הירצחם של שלושת השוטרים נפגשנו

ברחבת בית הכנסת לאמירת תהילים ודברי חיזוק.

תודה לרחלי רובין מהחינוך ולפורום תרבות רוחנית

שארגנו את ההתכנסות. למחרת, עצרנו במקומות

העבודה לומר תהילים ולהקריא את שמות החטופים.

כל מקום עבודה נתן נופך אחר לאירוע, אך עצם

העצירה והשיח בנושא היו חשובים, בהדגשה שאיננו

ממשיכים בסדר היום הרגיל לנוכח האירועים. 

  לאחרונה התחלנו לחשוב כיצד נציין את הימים

הנוראים של שנת תשפ"ה, ובעיקר את שמחת תורה

השנה. מצד אחד – זהו יום טוב שיש לציין כמו בכל

שנה, מצד שני, זהו יום השנה לפוגרום הנורא ביותר

שידענו. האם נוכל לרקוד כרגיל? האם נכון לשמוח

כרגיל? בפורום "תרבות רוחנית" יחד עם הנהלת

הקהילה הוחלט לערוך בקרוב דיון פתוח בנושא, בו

נשמח לשמוע דעות של חברים בנושא. 

  כחלק מאירועי השנה, הוקם “צוות ה-7.10" שכבר

התכנס ומתכנן כיצד נציין בקהילה את היום הזה.

  ועוד צוות שהוקם בימים אלו: צוות בית סביון.

זכינו בשנה האחרונה לארח בבית סביון חברים

מקיבוץ סעד. עם חזרתם המבורכת לביתם, בית סביון

כיום מאוכלס רק באופן חלקי. עובדה זו מקשה על

קיום הבית לאורך זמן. בימים אלו מוקם צוות

שתפקידו יהיה להציע הצעות בנושא עתיד הבית

בעשור הקרוב. הצוות כולל את עדנה תדהר – מנהלת  
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משולחנה של הקהילה

  השבוע התחיל בכאב צורב ובדאגה עם הפרסום

על ששת החטופים שנרצחו במנהרה ברפיח. 

  המלחמה נמשכת, הזעם בהפגנות פורץ והזעקה

לשחרור השבויים והנעדרים שוברת את הלב.

השבוע, בקריאת הלל בראש חודש בהמשך

מִן-הַמֵּצַר, קָרָאתִי יָּהּ;הופיע הפסוק "סַבּוּנִי כִדְבוֹרִים

דּעֲֹכוּ כְּאֵשׁ קוֹצִים בְּשֵׁם ה’ כִּי אֲמִילַם". נתפלל

שאויבנו אכן ידעכו כאש קוצים וכל השבויים

והנעדרים ישובו הביתה ולא נדע עוד צער ומכאוב.

ותשקוט הארץ.

שיח על מקומה של עזרת הנשים בבית הכנסת 

  ביום ראשון בערב התקיים בבית הכנסת המואר

שיח בנושא מקומה של עזרת נשים בבית הכנסת.

לדיון הגיעו כ-30 חברות וחברים. הדיון היה פתוח

וענייני ולפי רוח הדברים כפי שנאמרו השאלה היא

כבר לא האם אלא מתי ואיך. בעיקר, נשים דיברו

מעומק הלב עד כמה הן רוצות להיות יותר נוכחות

בבית הכנסת ובתקוה שבעקבות השינוי נשים רבות

יחזרו להתפלל בבית הכנסת וימלאו את השורות.

הקול של אותן דוברות היה שהן בתקווה גדולה

שאותן נשים שמדירות את עצמן מבית הכנסת

בגלל מקומן בהיכל, הנה רבות מהן ישובו ברגע

שיבשילו התנאים (כך לטענת חלק מהדוברות). את

הערב הינחה רון ברטוב מרכז ועדת בית הכנסת.

  נושא הרחבת עזרת הנשים בבית הכנסת עולה

לדיון ולא בפעם הראשונה. לפני שנתיים דחתה

האספה את הבקשה להקמת צוות לדון בהצעות

השונות. 

  

כמקובל, כאשר תתגבש הצעה היא תגיע לאספת

החברים ושם יתקבלו ההחלטות. נראה שאנחנו כבר

במקום טוב יותר והנהלת הקהילה תומכת ברעיון.

בחירות למועצת הקיבוץ

  כפי שכבר כתבנו אנחנו עומדים בפני בחירת

מועצה חדשה. הבחירות למועצה יתחילו ביום שני

הקרוב וימשכו עד יום ראשון בשבוע שלאחר מכן.

בתחילת השבוע יחולקו הדפים בתאי הדואר.

ההצבעה תהיה בקהילנט והדפים לחלק גדול

מהחברים יוכלו לשמש כדפי עזר לבחירה, מכיוון

שבדף אחד כל השמות פרוסים לפניהם. במקביל

אנחנו נפתח קלפי ידנית בבניין משרדים כך

שחברים מתקשים שיהיו מעוניינים בכך יוכלו

להצביע באמצעות דף השמות כפי שהיה בעבר.

הבחירות למועצה מתקיימות בשני שלבים, בשלב

הראשון נבחרים 40 חברים מתוך כלל החברים.

בשלב השני מתוך 40 החברים שזכו במירב הקולות

הציבור מתבקש לבחור 20. 

 אנחנו רואים במועצה כלי חשוב ומשמעותי

במסגרת קבלת ההחלטות שלנו. מתקיימים בו

דיונים הרי גורל ולכן ראוי שחברים רבים רובם

ככולם ישתתפו בהצבעה ויתייחסו אליה ברצינות

הראויה.

  ועדת קלפי וגם הח"מ עומדים לרשות כל חבר

וחברה שזקוק לסיוע בהצבעה בקהילנט. אנחנו לא

יכולים להרשות לעצמנו מצב שחבר לא יצביע בשל

קושי טכנולוגי וזו קריאה שתפנו אלינו. (פרטים

נוספים נפרסם בלוח המודעות).

מרפאה:

ות המרפאה ו ימים טובים ובשורות טובות, צו הי שי

 mrkyavne@clalit.org.il :טל. 08-8548300, אחיות 8264, אחות חירום:  050-6998317,  איחוד הצלה – 1221,  דואל

שעות קבלה ד”ר מולא :יום א’ 11:00-07:30, יום ב’ 11:00-9:00, יום ג’ 12:15-11:00, יום ה’ 18:00-16:00

אחיות: בוקר - ימים א’-ה’ 12.30-9.00, צהרים-ערב:  ימים א’-ד’ 15:00-14:00, יום ה’ 19:00-14:00
בדיקות דם ומקרים דחופים - כל יום בין 8.30-7.00. 



על השירים: יצחק ברוכי

 .bimkomon@gmail.com :מאמרים שילחו לדואל
 

יש לשלוח חומר עד יום רביעי ב-09:00.  במקרים חריגים עד רביעי ב-16:00 - בתיאום מוקדם.

את הלילה שלך מרגיעים  

נתן אלתרמן

אֶת הַלַּיְלָה שֶׁלָּ, שֶׁעָזַבְתְּ לְבָדָד,

שֶׁעָמַד עַל דְּלָתַיִ, סְחַרְחַר מִשִּׂיאִים,

שֶׁנָּשָׂא אֶת חָלְיִי הַמֻּקְדָּשׁ לָ לָעַד,

שֶׁיָּדַע לַעֲנוֹת רַק בִּשְׁמֵ הָאֶחָד –

אֶת הַלַּיְלָה שֶׁלָּ מַרְגִּיעִים, מַרְגִּיעִים.

בְּיָדַי, שֶׁנָּגְעוּ בָּ, דּוֹעֵ הַשָּׁרָב.

!ֵמַה יָּקְרוּ לִי חַיַּי שֶׁהָיוּ הֲדוֹמ

אַתְּ זָרָה. אַתְּ זָרָה. אַל תָּבוֹאִי עַכְשָׁו.

.ֵּהַתּוּגָה שֶׁעָזַבְתְּ פֹּה גְּדוֹלָה כֹּה מִמ

בְּאַחֲרוֹן נֵרוֹתָיו – בִּשְׁבִיל מִי הִדְלַקְתִּים? –

כְּבָר עוֹמֵם הַמִּשְׁתֶּה אֲשֶׁר אֵין לוֹ שִׁלּוּם.

רַק הָרַעַם אֵי-שָׁם עוֹד גּוֹרֵר רָהִיטִים,

רַק עֲנָק מְחַיֵּ וְשׁוֹתֵק עַל א כְלוּם.

אַל תָּבוֹאִי עַכְשָׁו. יֶלֶד מֵת בְּחֵיקִי.

אַתְּ נִשְׁכַּחַת. עֵינֵי הַמַּרְאָה עֲצוּמוֹת.

בְּחַדְרֵי הָעוֹלָם הַגְּדוֹלִים, הָרֵיקִים,

גַּם צְחוֹקֵ יִבָּהֵל מֵעַצְמוֹ.

ספר חדש  “עת לדרוש” 
מאת הרב אילעאי עופרן, בהוצ’ ידיעות ספרים.

הספר יגיע בקרוב לכלבו ויימכר כאן ב-65 ש”ח (הנחה משמעותית).

על הספר:

בספר עיונים על חגי תשרי: מהות מושגי התשובה, הסליחה והכפרה, 

עניינה מצוות תקיעת השופר ומקומה של עקידת יצחק בתפילות יום הדין,

עבודת הכוהן הגדול ביום הכיפורים בבית המקדש, מצוות הווידוי וספר 

יונה.

ספר זה הוא דרישה לתורת חיים המחוברת לעולם – לזה שבחוץ 

ולזה שבמעבה הנפש. 


